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oĉ tA LAG9J

39



;ngkoks Independent Newspaper
	 http://nationmultiniedia.com/option/print.php?newsid=30Qf  810

T''eNation Print ° Cancel

Opinion

- The Altantuya Shaaribuu Case: How and why she was killed

Published on March 13, 2009

SHAARIBUU SETEV is a bitter and disappointed man. Yet behind the sad face of this Mongolian lies a
tierce determination.

"My daughter has been murdered by Malaysians on Malaysian territory. And they did not even offer a word of
apology," states this professor of psychology at the National University of Mongolia.

The murder of his daughter, Altantuya Shaaribuu, took place in October 2006. Everything in this case - which
started in 2002 when the French-Spanish company Armaris conduded the sale of three submarines to the
Malaysian government for Al billion - Is out of the ordinary. The murder of the 28-year-old Mongolian was the
result of a "commission" of A114 million by Armaris to its Malaysian counterpart. This commission, acknowledged
by the Malaysian government, triggered a drain of events that led to the assassination of Altantuya and the
disappearance of several key witnesses in the case.

A November 19, 2006 report from the Malaysian police, which has been kept secret until now, reveals predse
descriptions how this young woman, a mers er of Asian high sodety, was killed. In this document, one of the
killers, a policeman of the Malaysian Spedal Brandi named Sirul Omar, replied to questions by an officer at a
police station dose to the murder scene.

"When the Chinese woman saw that I had a gun, she begged me to spare her, saying she was pregnant. Azilah
[Sirul's commanding officer] grabbed her and threw her on the ground. I immediately spot the left skie of her
face. Then Azilah took off her dothes and put them in a black plastic bag. Azilah noticed that her hand was stili
moving. He ordered me to shoot again, which I did," said Sirul.

This is the first confirmation of Altantuya's killers' identity.

"Then we carried her body into the woods. Azilah wrapped explosives around her legs, abdomen and head, and
we blew her up."

The revelation of this report in the French newspaper Uberation is the latest chapter in this dramatic saga
featuring French arms dealers, Mongolian shamans and Malaysian politicians.

This case is explosive not only for the Malaysian government, with die deputy prime minister and finance minister
Najib Razak (who is scheduled to become prime minister at the end of Mardi) suspected of having links to the
case. It could aise embarrass DCNS, the French company specialising in military shipbuilding. Armaris, which sold
Scorpne and Agosta submarines to Malaysia in ]une 2002 was bought by DCNS in 2007.

Altantuya grew up in St Petersburg, then studied at the Institute of Economic Management in Beijing. Besides
speaking English, she was fluent in Russian, Chinese and Korean. The fateful cycle for her began when she met
Abdul Razak Baginda in Hong Kong in 2004. Baginda is a security expert and was the director of the Malaysian
Strategic Research Centre, a pro-govemment think-tank. The two became romantically involved. Altantuya,
nicknamed Tuya by her friends, proved to be a usefui assistant, helping Baginda translate from Russian to English.

In Mardi 2005 Altantuya and Baginda went to Europe, touring France, Germany, Italy and Portugal, staying in
plush hotels and dining in the finest restaurants. This trip, however, was not only for pleasure: the contract for the
sale of the submarines had been signed in 2002, but important details had yet to be settled.

"We knew that Baginda was used by Deputy Prime Minister Najib Razak as an intermediary for weapons deals,
espedally the high-tevel ones," says a regional security-affairs expert.

At the end of Mardi 2005 the couple was in Paris, where they met with Najib Razak. A picture shows the three in
a Parisian club.

'Tuya showed me the picture. She said that one of the men was her boyfriend, Abdul Razak Baginda, and the
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other the big boss, Najib Razak," said Altantuya's best friend Amy. "I asked her if they were brothers because of
the names, but she said no, that Najib Razak was the prime minister."

Najib Razak has swom on the Koran that he never met Altantuya. According to a private detective, now in hiding
In India, Tuya was also the occasional mistress of the deputy prime minister, who was introduced to her by
Baginda at the end of 2004.

In October 2006, Altantuya was informed that the commission pald by Armaris had arrived in the Kuala Lumpur
bank account of Perimekar, a company owned by Baginda.

Altantuya went to Kuala Lumpur to daim her share of the commission from Baginda; she said she was entitled to
US$500,000 (Bt18 million). She and Baginda had already broken up prior to this.

Meanwhile, a jealous Rosmah Mansor, the feared businesswoman and wife of Najib Razak, objected to any
payment to Altantuya.

For several days, Altantuya harassed her ex-lover. On October 18, Baginda could no longer tolerate the daily
scenes made by Altantuya in front of his house. He contacted the director of the Special Branch, Musa Safrie, who
happened also to be Najib Razak's aide de camp. On October 19, 2006, just before 9pm, two Spedal Brandi
officers, Azilah Hadridan and Sirul Omar, were sent to Baginda's house, where Altantuya was gesticulating and
shouting. They were ordered to "neutralise the Chinese woman". They kidnapped her, spot her several limes,
then destroyed her body with C4 explosives, which could only be obtained from the Defence Ministry. Altantuya's
entry into Malaysia was erased from immigration records.

Somehow, the local police were tipped off that something odd had happened in front of Baginda's house, and
events unfolded that even Deputy Prime Minister Najib Razak could not impede. He tried to cover up the case.
Before the arrest of Baginda, [the deputy prime minister] sent him an SMS: "I will see the inspector-general of
police at 1 lam today... The problem will be solved. Be cdbl". A few beurs later, Baginda was arrested along with
Azilah and Sirul.

After a trial considered dubious by many observers, Baginda was acquitted of having ordered the murder and was
released in November 2008. Accused of having perpetrated the murder, Azilah and Sirul appeared in court last
month. If convicted, their sentences will be death. The verdict is scheduled for April 9.

In Ulan Bator, 12-year-old Mungunshagai, the eldest son of Altantuya, is still traumatised by the death of his
mother. Five-year-old Altanshagai, her youngest son, is mentally handicapped and doers not understand that he
will never see his mother again.

"He asks for her ail the tune and stays the whole day in his chair. Every evening I bring him sweets and tell him
that his mother gave them to me for him," says Shaaribuu Setev, the grandfather of the two boys.

As for Baginda, he has settled in the UK with his family. He has never uttered a word of regret on the fate of the
woman who shared his life for two years.

Arnaud Dubus (In Kuala Lumpur, Ulan Bator and Parrs)
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MENGGULUNG PERBAHASAN TITAH UCAPAN SERI PADUKA BAGINDA YANG DIPERTUAN AGONG t

Tuan Yang di-Pertua,

Terlebih dahulu saya mengucapkan terima kasih kepada semua Ahli Yang Berhormat yang
telah mengambil bahagian dalam perbahasan perkara-perkara di bawah bidang tugas
Kementerian Pertahanan semasa membahaskan Titah Ucapan Seri Paduka Baginda Yang
di-Pertuan Agong. Saya akan perjelaskan perkara-perkara yang telah dibangkitkan.

Isu pertama yang ingin saya sentuh adalah berkaitan dengan dakwaan rasuah dalam perolehan
kapal selam "Scorpene" (2 buah) dan pesawat pejuang "Sukhoi"(18 buah). Kementerian
Pertahanan menegaskan bahawa tuduhan yang dibuat oleh Ahli Yang Berhormat Permatang
Pauh ini adalah tidak berasas sama sekali.

Di sini pihak Kementerian Pertahanan ingin memaklumkan bahawa pembelian kelengkapan
Angkatan Tentera Malaysia (ATM) ini dibuat mengikut Tatacara Pelaksanaan Kontrak-Kontrak
Perolehan Peralatan Pertahanan Negara. la melibatkan pelbagai peringkat kelulusan termasuk
Jawatankuasa Teknikal dan Jawatankuasa Rundingan Harga setelah penilaian yang teliti dibuat
demi memastikan perolehan tersebut menepati keperluan ATM. Selain itu, rujukan juga dibuat
kepada Jabatan Peguam Negara bagi mendapatkan kelulusan ke atas klausa-klausa kontrak
tersebut. Semua terma dan kelulusan untuk rundingan terus dikemukakan kepada Kementerian
Kewangan dan kontrak hanya akan ditandatangani selepas kelulusan Kementerian Kewangan.
Saya ingin menegaskan di dewan yang mulia ini bahawa kaedah perolehan kelengkapan ATM
yang dibangkitkan telah dilaksanakan mengikut tatacara perolehan kerajaan.

Sehubungan dengan dakwaan yang dibuat oleh Ahli Yang Berhormat Permatang Pauh bahawa
Syarikat Perimekar Sdn. Bhd. menerima komisen EURO 114.96 juta berkaitan dengan
pembelian kapal selam "Scorpene", kementerian ini menegaskan bahawa kerajaan TIDAK ADA
DAN TIDAK PERNAH membayar sebarang komisyen sama ada secara Iangsung atau tidak
langsung kepada syarikat berkenaan. Perolehan kapal selam tersebut telah dibuat secara
runding terus selaras dengan tatacara perolehan kerajaan dengan Syarikat pembuat iaitu
Perancis dan Sepanyol yang telah mendapat persetujuan kerajaan masing-masing.

Kontrak Perolehan kapal selam ini telah ditandatangani pada 5 Jun 2002 oleh Kerajaan
Malaysia dengan Syarikat DCNS (Perancis) dan Syarikat NAVANTIA (Sepanyol) selaku
pembekal kapal selam dan Perimekar Sdn Bhd sebagai Project Services Provider. Nilai kontrak
ini ialah EURO1.084 bilion. Skop kontrak ini terbahagi kepada dua bahagian iaitu :

1. Bahagian Pertama : Antara Kerajaan Malaysia dengan Syarikat DCNS (Perancis) dan
NAVANTIA (Sepanyol) merangkumi perolehan dua buah kapal selam jenis SCORPENE, pakej
lntegrated Logistic Support (ILS) dan latihan untuk warga kapal selam SCORPENE. Nilai
bahagian ini ialah EUR0969.15 juta.

2. Bahagian Kedua : Antara Kerajaan Malaysia dengan Perimekar Sdn Bhd merangkumi
perkhidmatan koordinasi dan sokongan kepada Pasukan Projek Kapal Selam TLDM di
Cherbourg, Perancis dan Cartagena, Sepanyol serta pelatih-pelatih kapal selam di Brest,
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	Perancis. Nilai bahagian ini ialah EURO114.96 juta.	 à z®9	 juta.

 tidak membuat sebarang rundingan pembelian dengan syarikat Perimekar Sdn. Bhd.
Syarikat Perimekar Sdn. Bhd. yang didakwa terlibat dalam pembelian dan menerima komisyen,
sebenarnya diberi kontrak menyediakan perkhidmatan sokongan "service provider" dan
koordinasi untuk tempoh enam tahun. Selain itu, segala perbelanjaan untuk projek kapal selam
ini dapat dikawal dan dijadualkan manakala perbelanjaan di luar jangka (cost over-run) dapat
dielakkan memandangkan pelaksanaan projek perolehan kapal selam memakan tempoh masa
yang panjang iaitu selama enam tahun serta melibatkan bilangan seramai 213 anggota yang
terdiri dari pegawai dan pelatih. Nilai kontrak tersebut adalah sebanyak EURO 114.96 juta yang
dibayar secara berperingkat mengikut kemajuan projek kapal selam. Sehingga kini, sebanyak
EURO 95.54 juta atau 83.11% telah dibayar kepada syarikat tersebut.

Untuk makluman, kapal selam pertama iaitu KD TUANKU ABDUL RAHMAN telah siap dibina
dan sedang menjalani ujian laut (Supplier Sea Internai Trial). Kapal selam pertama ini perlu
menjalani beberapa lagi ujian sebelum ianya diserahkan kepada TLDM pada 25 Januari 2009.
Dari segi peratus pembinaan, kapal selam ini telah mencapai 88.4%. Manakala kapal selam
kedua telah dipasang dengan semua peralatan dan sistem. Kini, pembekal sedang giat
membuat ujian pelabuhan (Harbour Acceptance Trials) dan integrasi sistem. Dari segi peratus
pembinaan, kapal selam ini telah mencapai 81.0%. ianya akan diserahkan kepada TLDM pada
25 Oktober 2009.

Syarikat Perimekar Sdn. Bhd. adalah dimiliki oleh Lembaga Tabung Angkatan Tentera (LTAT),
Boustead Holdings Berhad dan K.S. Ombak Laut Sdn. Bhd. Perkhidmatan sokongan dan
koordinasi yang disediakan adalah seperti berikut :

1. SKOP KERJA PERKHIDMATAN SOKONGAN
1. Menyediakan kemudahan kediaman berserta kelengkapan untuk tim projek bagi 27

keluarga pegawai di Perancis dan Sepanyoi untuk tempoh enam tahun.
2. Menyediakan pejabat urusan dan kediaman berserta kelengkapan bagi krew kapal TLDM

seramai 156 orang dan 30 staf penyelenggara pangkalan untuk tempoh empat tahun di
Perancis dan Sepanyoi.

3. Menyediakan insurans kesihatan bagi anggota serta keluarga tim projek dan krew kapal
selam di Perancis dan Sepanyol.

4. Membayar elaun harian dan elaun krew kapal selam sebanyak EURO 50 sehari seorang
untuk tiga tahun pertama dan EURO 60 sehari seorang untuk tiga tahun kedua.

5. Membiayai kos penerbangan pergi dan balik bagi setiap krew kapal selam untuk balik
bercuti ke Malaysia pada setiap empat bulan (tiga kali setahun).

6. Lain-lain keperluan tim projek dan krew kapal selam di Perancis dan Sepanyol.

7. SKOP KERJA PERKHIDMATAN KOORDINASI
1. Bertanggungjawab memastikan penyertaan syarikat Malaysia dalam pembinaan dan
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J2o^6
membantu syarikat-syarikat Malaysia yang berpotensi untuk menyertai program off set.

2. Membantu kontraktor utama dalam memberi maklumat tentang prosedur kerajaan
berhubung pelaksanaan kontrak.

3. Menyelaras latihan krew kapal selam antara kontraktor dengan kerajaan.
4. Menyediakan laporan koordinasi setiap bulan.

Berkaitan dengan perolehan pesawat pejuang "Sukhoi" pula, Kementerian Pertahanan
menegaskan bahàwa perolehan adalah dibuat secara runding terus dengan Kerajaan Rusia
melalui Syarikat Rosoboronexport, iaitu sebuah syarikat milik kerajaan Rusia.

Rundingan ini adalah selari dengan ketetapan kerajaan Rusia yang mempunyai dasar bagi
mengawasi penjualan peralatan ketenteraan keluaran syarikat negara tersebut.

Untuk makluman Ahli-Ahli Yang Berhormat, Syarikat IMT Defence (M) Sdn. Bhd. adalah wakil
tunggal Syarikat Rosoboronexport di Malaysia yang dilantik pihak syarikat Rusia tersebut.
Kerajaan tidak mencampuri urusan perniagaan di antara kedua-dua syarikat tersebut. Justeru
itu saya menegaskan bahawa kerajaan tidak membayar sebarang komisyen kepada Syarikat
IMT (M) Defence Sdn. Bhd. seperti yang didakwa.

Tuduhan yang dilemparkan oleh Ahli-Ahli Yang Berhormat bahawa kerajaan telah membayar
komisyen bagi pembelian kapal selam dan Sukhoi adalah tidak benar dan satu rekaan yang
diatur, secara berterusan "concerted" (dengan izin) demi kepentingan politik mereka untuk
mengelirukan rakyat.

Isu komisyen yang diada-adakan ini adalah sangat jelas direka, dimanipulasi dan sengaja
disalahertikan oleh pembangkang sehingga mereka tidak pernah menghiraukan kesan-kesan
buruk terhadap imej ATM dan keselamatan negara. la dibuat semata-mata untuk membakar
hati rakyat dan bukan menegakkan kebenaran.

Tuan Yang Di Pertua,

Ahli Yang Berhormat Permatang Pauh juga mendakwa adanya unsur rasuah dan pembaziran di
dalam kontrak perolehan 27 buah kapal peronda Tentera Laut Di Raja Malaysia (TLDM) yang
diberikan kepada syarikat PSC-Naval Dockyard.

Saya ingin memaklumkan bahawa Syarikat PSC-Naval Dockyard telah diberi kontrak
penyelenggaraan kapal dan perkakasan untuk TLDM selama 15 tahun di samping
merekabentuk dan membina 27 buah kapal ronda generasi baru (PV). la sejajar dengan hasrat
kerajaan untuk membangunkan industri maritim negara dengan menggunakan
kemudahan-kemudahan infrastruktur yang ada dalam negara serta menjadi pemangkin kepada
perkembangan teknologi dan industri berat. Ianya menyediakan banyak peluang pekerjaan dan
perniagaan kepada vendor.
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Di bawah kontrak awal yang diberikan pada 11 Disember 1995 kepada PSC-Naval Dockyard,
kerajaan membuat tempahan enam buah kapal peronda dengan nilai kontrak berjumlah
RM5.35 billon yang sepatutnya siap di antara September 2004 sehingga April 2007. Namun
begitu, PSC-Naval Dockyard tidak dapat memenuhi syarat kontrak dan hanya dua buah kapal
peronda saja yang hampir siap pada tahun 2006.

Memandangkan kegagalan pengurusan PSC-Naval Dockyard untuk menjayakan kontrak ini,
kerajaan terpaksa meneruskan projek berkenaan dengan pihak LTAT mengambil alih syarikat
PSC-Naval Dockyard bagi mengelakkan kerugian yang lebih besar, termasuk usaha untuk
membentuk industri maritim yang berdaya maju. Berikutan dengan pengambilan alih oleh
Kumpulan LTAT, syarikat ini ditukar nama kepada Boustead Naval Shipyard Sdn Bhd.

Tuan Yang Di Pertua,

Sejajar dengan keputusan ini kerajaan memberi kelulusan kenaikan nilai kontrak dari RM5.35
billon kepada RM6.75 billon iaitu peningkatan RM1.4 bilion. Ini bagi memastikan pembinaan
kesemua enam buah kapal peronda berjalan dengan lancar bagi mengatasi segala keperluan
teknikal kapal-kapal tersebut. Kenaikan nilai kontrak ini adalah juga disebabkan kenaikan kos
termasuk kos bahan mentah, dan peningkatan kadar mata wang EURO di antara tahun 2000
hingga 2007.

Saya juga ingin menegaskan bahawa bayaran yang dibuat oleh Kementerian Pertahanan
adalah berasaskan kepada jadual siap kerja bagi keenam-enam kapal yang dibina serentak.
Sehubungan dengan pengecualian penalti, kerajaan bersetuju dengan rayuan yang dibuat oleh
Boustead Naval Shipyard Sdn Bhd bahawa jika penalti dikenakan ianya tidak setimpal dengan
usaha syarikat menyiapkan pembinaan keenam-enam kapal tersebut.

Tuan Yang Di Pertua,

YB Bagan juga bertanya mengapa harga pembelian pesawat Sukhoi lebih mahal berbanding
dengan pesawat Sukhoi yang dibeli oleh negara India.

Secara prinsipnya harga pesawat Sukhoi yang ditawarkan oleh pihak Rusia kepada Malaysia
tidak banyak berbeza seperti yang ditawarkan kepada pihak India.

Kerajaan sebelum memuktamadkan harga dengan pihak Rusia berhubung perolehan tersebut
telah membuat kajian termasuk membuat perbandingan harga dengan pihak Tentera Udara
India.

Perbezaan harga secara keseluruhannya hanyalah tertumpu kepada perkara-perkara berikut :

1. Konfigurasi pesawat yang berbeza - India banyak menggunakan teknologi Israel bagi
sistem avioniknya berbanding Malaysia yang menggunakan Teknologi Thales, Perancis. lni
bermakna kos integrasi tidak sama.

2. Bilangan pesawat yang dibeli juga tidak sama di mana kuantiti yang dibeli oleh Malaysia
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adalah sebanyak 18 buah berbanding 180 oleh pihak India dan daripada jumlah tersebut
sebanyak 140 buah dibuat oleh fasilitas di India.

Tuan Yang Di Pertua,

Ahli Yang Berhormat Batu membangkitkan soalan mengapakah Kementerian Pertahanan tidak
membenarkan Negara Iran meneruskan penyertaan pameran DSA pada 21 hingga 24 April 08.
Adakah tindakan ini menunjukkan negara kita sebuah negara berdaulat dan bebas dari
pengaruh Barat.

Tuan Yang Di Pertua,

Tindakan Kementerian Pertahanan melarang Iran dari menyertai DSA 2008 sebenarnya tidak
kena mengena dengan pengaruh negara Barat. Iran pada awalnya dibenarkan menyertai
pameran dengan syarat mereka mempamerkan barangan yang tidak tersenarai dalam
resolusi-resolusi Majlis Keselamatan PBB. Hanya selepas Iran bersetuju mematuhi syarat ini
mereka dibenarkan. Walau bagaimanapun, Iran didapati melanggar syarat ini dan Kementerian
terpaksa menamatkan penyertaan mereka.

Untuk makluman Dewan yang mulia ini, Resolusi-Resolusi 1737, 1747 dan 1803 melarang Iran
melakukan sebarang bentuk perdagangan senjata atau membawa senjata ke negara ketiga.

ISU PLKN

Ahli Yang Berhormat Batu juga bertanya sama ada Kementerian Pertahanan mengkaji semula
formula meningkatkan keselamatan pelatih-pelatih PLKN berdasarkan beberapa kes kematian,
kecederaan dan kemalangan sejak program ini dijalankan.

Tuan Yang Di Pertua,

Sejak PLKN dilaksanakan pada tahun 2004 adalah tidak dinafikan beberapa kejadian yang
tidak diingini berlaku melibatkan keselamatan pelatih. Setiap kali saya menerima berita
kematian pelatih PLKN, hati saya amat tersentuh dan sedih atas kejadian yang tidak diingini.
Namun demikian, usaha murni kita untuk menjayakan matlamat asal program PLKN bagi
membina jati diri pelatih melalui aktiviti di kem-kem harus dilihat secara positif dan membina.
Bagi mencapai matlamat membina bangsa Malaysia yang kuat, bersatu padu, mengamalkan
nilai-nilai murni serta menghormati antara satu sama Zain, saling bekerjasama ke arah membina
negara Malaysia yang lebih cemerlang, maka kita akan terus menjayakan program Khidmat
Negara ini.

Tuan Yang Di Pertua,

Saya ingin memaklumkan bahawa setakat ini 16 pelatih PLKN atau 0.004% telah meninggal
dunia dari jumlah keseluruhan pelatih semenjak 2004 iaitu seramai 339,186 orang. Dari jumlah
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tersebut, 11 pelatih meninggal di Kem Latihan dan lima pelatih meninggal di luar kem. Pelatih
yang meninggal dunia di dalam kem, tujuh darinya adalah disebabkan penyakit dan empat
akibat kemalangan.

Tuan Yang Di Pertua,

Saya ingin memaklumkan bahawa penerimaan rakyat terhadap program ini amat
menggalakkan walaupun terdapat kes kematian tersebut. Bukti keyakinan rakyat dapat dilihat
dari jumlah permohonan secara sukarela telah meningkat dari 929 orang (2007) kepada 1,137
orang (2008).

Namun begitu JLKN sentiasa berusaha untuk melaksanakan penambahbaikan bagi
membendung kejadian-kejadian seperti ini. Formula keselamatan yang diberi fokus oleh JLKN
adalah melalui pembangunan sumber manusia dengan memberi penekanan ke atas aspek
pemilihan jurulatih yang sesuai, pembangunan jurulatih melalui latihan persijilan, penerapan
nilai murni dan etika serta program kejurulatihan yang bersistematik.

Di samping itu aspek keselamatan prasarana dan kemudahan latihan turut juga diberi perhatian
melalui pemeriksaan berkala oleh Pegawai Jabatan Kesihatan dan juru perunding yang
bertauliah. Untuk meningkatkan lagi tahap keselamatan di setiap kem, JLKN telah
menempatkan seorang jurulatih dari PDRM.

JLKN juga sentiasa memantau spesifikasi kontrak terhadap aspek-aspek keselamatan yang
perlu dipatuhi oleh Pengusaha Kem. Di samping itu pengauditan keselamatan kemudahan
latihan dilaksanakan oleh NIOSH dan Tim lnspektorat Jabatan.

Dalam aspek kesihatan dan kebajikan seramai 5 orang kakitangan Kementerian Kesihatan dan
dibantu oleh 2 orang Kor Perubatan Angkatan Tentera Malaysia ditempatkan setiap kem PLKN.
Bekalan peralatan dan ubatan yang mencukupi bagi sepanjang tempoh latihan juga disediakan.
Bagi melicinkan pergerakan pesakit ke hospital sebuah ambulan akan ditempatkan di setiap
kem.

Untuk tujuan penyaluran maklumat dan pemantauan yang berkesan di antara ibu pejabat dan
kem-kem di seluruh negara Bilik Gerakan JLKN berfungsi 24 jam.

Walaupun formula-formula di atas telah dilaksanakan JLKN tetap berusaha untuk meningkatkan
lagi tahap pemantauan kesihatan di mana kerajaan bercadang untuk mewajibkan setiap pelatih
menjalani pemeriksaan kesihatan bagi mengetahui status kesihatan pelatih sebelum memasuki
kem-kem PLKN.

Tuan Yang Di Pertua,

Walau bagaimanapun, Kerajaan memberi jaminan bahawa usaha-usaha akan tenus dilakukan
bagi menambahbaikan lagi aspek kesihatan dan keselamatan pelatih demi mengelakkan
kejadian yang tidak diingini berulang lagi.
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Ahli Yang Berhormat Batu juga menyentuh mengenai pembelian senjata dan peralatan yang
canggih yang menelan perbelanjaan yang besar yang tidak semestinya menjamin keselamatan
negara. Beliau juga berkata perkara yang sepatutnya diberi penekanan adalah menjaga modal
insan khususnya kebajikan tentera termasuk kehidupan setelah bersara seperti pencen,
peluang pekerjaan dan perumahan.

Tuan Yang Di Pertua,

Anggapan Ahli Yang Berhormat dari Batu bahawa perolehan peralatan ketenteraan tidak
menjamin keselamatan negara adalah tidak benar. Untuk makluman, Malaysia telah mengguna
pakai konsep defensive posture dan segala usaha yang dilaksanakan untuk membangunkan
keupayaan ketenteraan adalah berasaskan kepada keupayaan (capability-based). Dalam
konteks Malaysia, capability-based menjurus kepada pembangunan keupayaan kredibel yang
diperlukan bagi mempertahankan kepentingan-kepentingan negara dari ancaman luar negara
demi mempertahankan mendaulatkan negara. Pada masa yang sama, Malaysia perlu
mempunyai keupayaan deterence untuk menjadikannya lebih dihormati dan disegani.

Kementerian Pertahanan sememangnya amat prihatin dan tidak lupa tentang kebajikan
anggota tentera mahupun pesara-pesara tentera. Sukacita dimaklumkan bahawa Kerajaan
akan terus memberi perhatian dan berusaha untuk menjaga kebajikan anggota tentera secara
menyeluruh melibatkan tindakan penambahbaikan dari segi skim perkhidmatan, gaji,
elaun/insentif dan peluang kenaikkan pangkat. Pewujudan 645 Jawatan Fleksi Mejar/Leftenan
Kolonel dan setaraf telah diluluskan oleh kerajaan bagi jawatan-jawatan tertentu bagi menjaga
kebajikan anggota.

Adalah menjadi hasrat kementerian bahawa modal insan dipertingkatkan di kalangan anggota
tentera terus dipertingkatkan. Pembangunan modal insan ini meliputi usaha-usaha bagi
meningkatkan penguasaan ilmu pengetahuan, pengamalan nilai-nilai murni, pemupukan jiwa
yang bercita-cita tinggi, bersifat patriotik serta memiliki kekuatan fizikal dan spiritual di kalangan
semua peringkat anggota ATM. Kemudahan melanjutkan pengajian ke peringkat yang lebih
tinggi melalui biasiswa Skim Pengajian Tinggi dan pinjaman tanpa faedah Tabung Pengajian
Tinggi Angkatan Tentera (TAPAT) diperluaskan.

Kerajaan sentiasa berusaha membuka jalan bagi anggota tentera yang telah bersara supaya
dapat berdikari dan memperoleh pekerjaan untuk menampung kehidupan selepas mereka
menamatkan perkhidmatan dengan ATM. Penubuhan Jabatan Hal Ehwal Veteran ATM (JHEV)
mencerminkan keprihatinan dan usaha kerajaan ke arah peningkatan tahap kebajikan dan
sosioekonomi pesara tentera. JHEV sentiasa menggalakkan pesara tentera supaya bergiat aktif
dalam bidang perniagaan, pertanian, ternakan dan perikanan yang dilaksanakannya dengan
kerjasama kementerian dan agensi kerajaan yang berkenaan.

ISU FELDA

YB. Pontian:
SKIM PENEROKA FELDA DIHIDUPKAN SEMULA

7110



MENGGULUNG PERBAHASAN TITAH UCAPAN SERI PADUKA BAGINDA YANG DIPERTUAN AGONG C

Ahli Yang Berhormat Pontian membangkitkan soalan mengapa terdapat kira-kira 54,977
keluarga yang miskin dan miskin tegar di negara ini. Beliau juga mencadangkan agar fasa
kedua Felda dimulakan dengan segera iaitu empat ekar tanah diberikan kepada sebuah
keluarga di mana 1/5 untuk tapak rumah, tiga ekar ditanam sawit dan 4/5 ekar lagi untuk usaha
IKS untuk fidlot lembu daging, lembu tenusu atau kambing. Beliau juga mencadangkan hanya
mereka yang Iayak dan miskin sahaja diterima untuk menyertainya.

Tuan Yang Di Pertua,

Pada tahun 2006, Kerajaan pada dasarnya bersetuju untuk mengkaji semula dasar
pengambilan peneroka, tertakluk kepada persetujuan Kerajaan Negeri menawarkan tanah baru
untuk tujuan pembangunan. Keputusan ini diambil sebagai salah satu usaha mengatasi isu
kemiskinan yang masih terdapat di beberapa negeri. Pembukaan tanah baru ini perlu mendapat
persetujuan Kerajaan Negeri untuk dibangunkan oleh Felda. Sebagai mengatasi kos
penempatan dan infrastruktur yang besar, Kerajaan mencadangkan beberapa model
pembangunan tanah yang baru. Cadangan Ahli Yang Berhormat pembangunan tanah baru
berdasarkan pemilikan tanah yang Iebih kecil dengan melaksanakan pelbagai aktiviti industri
asas tani adalah baik. Terpulanglah kepada pihak Kerajaan Negeri untuk memberi
pertimbangan menawarkan tanah baru kepada Kerajaan Pusat selain mengadakan kerjasama
dengan Kerajaan Negeri untuk membantu penduduk miskin melalui pelbagai aktiviti dalam
bidang industri asas tani.

YB. Jempol:
PUSAT PELUPUSAN SAMPAN DIWUJUDKAN DI KAWASAN FELDA

Beliau mencadangkan agar pusat pelupusan sampah diwujudkan di kawasan FELDA untuk
mengelakkan bahan-bahan toksik (hasil pelupusan sampah) mencemarkan sungai.

Tuan Yang Di Pertua,

Untuk makiuman Ahli Yang Berhormat, bagi meningkatkan keberkesanan dan mewujudkan
sistem pelupusan yang teratur FELDA telah menubuhkan Majlis Tempatan untuk melaksanakan
aktiviti pelupusan dan pembuangan sampah. Mulai tahun 2008 FELDA memberi sumbangan
atas kadar 2:1 iaitu RM10 disumbangkan FELDA dan RM5 oleh peneroka bagi membiayai kos
pelupusan sampah.

Majlis Tempatan FELDA digerakkan di tanah rancangan bagi menguruskan hal ehwal berkaitan
dengan program keceriaan termasuklah Ianskap, penanaman pokok di sekitar jalan utama,
pelupusan sampah dan lain-lain lagi.

YB. Silam/YB. Kimanis:
KAJI SEMULA PERANAN FELDA DALAM PEMBANGUNAN TANAH DI SABAH

Beliau menyarankan agar Kerjaan mengkaji semula peranan FELDA di sabah agar objektif
Kerjaan membasmi kemiskinan tegar di Sabah tercapai.
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Tuan Yang Di Pertua, 	 ' 2. /i 2
Kerajaan Pusat mengambil maklum tentang saranan Ahli Yang Berhormat Silam akan peranan
Felda dalam usaha membasmi kemiskinan di kalangan penduduk tempatan di Negeri Sabah.
Dalam usaha mengurangkan kadar kemiskinan ini, sukacita dimaklumkan mulai tahun 2006
Kerajaan Pusat telah bersetuju memberi sumbangan kepada Kerajaan Negeri sebanyak 30
peratus hasil keuntungan bersih ladang Felda di Negeri Sabah. Sehingga tahun 2008 Kerajaan
telah menyalurkan peruntukan sebanyak RM1 65.93 juta kepada Kerajaan Negeri. Peruntukan
yang disalurkan ini adalah untuk membiayai projek yang sesuai berkaitan dengan usaha
mengurangkan kadar kemiskinan.

LAMPIRAN 1

ISU ALTANTUYA

Tuan Yang Di Pertua,

Saya sedar bahawa Ahli-ahli Dewan yang mulia amat prihatin terhadap kes perbicaraan
berkaitan pembunuhan seorang wanita Mongolia. Saya juga tahu ada Ahli Dewan dengan
sengaja cuba mengaitkan nama saya dalam kes ini. Namun demikian, Alhamdulillah, saya
masih dapat bertahan daripada segala tohmahan dan fitnah yang cuba dilempar dengan niat
untuk mencemarkan nama saya.

Tuan Yang Di Pertua,

Memandangkan kes ini masih berjalan, dan demi menghormati institusi mahkamah yang
menjalankan perbicaraan, adalah elok bagi saya untuk tidak membuat sebarang komen.
Sebagai seorang warganegara yang bertanggungjawab dan demi menegakkan keadilan dan
kebenaran, maka saya ingin sekali lagi menegaskan bahawa saya tidak pernah mengenali
apatah lagi berjumpa dengan wanita yang dimaksudkan dalam kes ini sepertimana yang telah
saya perjelaskan beberapa kali.

LAMPIRAN 1

Tuan Yang Di Pertua,

Oleh itu, biarlah Mahkamah terus menjalankan peranan dan tanggungjawab menegakkan
keadilan di negara ini tanpa ada apa-apa gangguan dari mana-mana pihak. Dalam masa yang
sama juga saya berdoa semoga kes ini dapat diadili dengan sebaik-baiknya dan kebenaran
akan terserlah demi kedaulatan undang-undang yang sama-sama kita junjung.

LAMPIRAN 2

Semasa syarikat PSC-Naval Dockyard menghadapi masalah, Lembaga Tabung Angkatan
Tentera (LTAT) melalui anak syarikatnya Boustead Holdings Berhad pada 2 Disember 2005
telah mengambil alih pengurusan syarikat PSC-Naval Dockyard sebagai satu langkah untuk
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mengatasi masalah aliran tunai serta mengukuhkan struktur pengurusan syarikat tersebut.
Dengan pengambilalihan ini, Boustead Holdings Berhad telah menyingkirkan Tan Sri Amin
Shah yang merupakan Ahli Lembaga Pengarah syarikat PSC-Naval Dockyard dan Pengerusi
Kumpulan PSCI ketika itu dan pengurusannya. Dengan itu, tindakan ke atas Tan Sri Amin Shah
adalah di bawah pengurusan baru dan pemegang sahamnya. Difahamkan Boustead Naval
Shipyard di bawah pengurusan barunya sedang menjalankan siasatan ke atas masalah yang
dihadapi oleh pengurusan lama PSC-Naval Dockyard. Tindakan selanjutnya akan diambil
selepas siasatan selesai dibuat.

10/10



xr	 s•+ sas :r^^ é ^Î r ,^ ..^^- r^ t

Y	 .^ ^ 1 	 C` 

	

g y	 ^	 - 4 

fS H 	9

JJ

t 0

C


